
 

Fagrådet – Sakliste 
 

Føremål: 
 

Fagrådet 
 

Møtetid: 
 

04:02.2021 - kl. 10.00 - 14.00 
 

Stad: 
 

Digitalt møte– virtuelt møterom: 

join.nhn.no, kode: 717458     

717458@vm.nhn.no  

 

Deltakarar 

Namn Tittel  Eining Forfall 

Norunn Stavø Kommunalsjef Kinn kommune/ SIS  

Gunhild Gimmestad Kommunalsjef Gloppen kommune / NF  

Audhild Molland Tenesteleiar heimetenester Sogndal kommune/ Sogn  

Stein Helle Kommunalsjef Askvoll kommune/ HAFS  

Jan Helge Dale  Kommuneoverlege Kinn kommune/ 

Koordineringsrådet 

 

Elin Sørbotten  Samhandlingskoordinator Interkommunalt 

Koordineringsrådet 

 

Evy Helleseth Fagdirektør Helse Førde / 

Koordineringsrådet 

 

Tom Guldhav Klinikkdirektør KIR Helse Førde HF  

Torill Taklo Avdelingssjef PHV barn og unge Helse Førde HF  

Margunn Thue Samhandlingssjef/ Stadleg leiar 

Lærdal sjukehus 

Helse Førde HF 

Koordineringsrådet 

 

Laila Haugland  Avdelingssjef MED avdeling  Helse Førde HF  

Marte Ulltang Samhandlingssjef  Helse Førde HF  

Vara:    

Øystein Furnes Kommuneoverlege  Sunnfjord kommune  

Målfrid Sognnes Kommunalsjef  Hyllestad kommune  

Heidi Vederhus Kommunalsjef Stryn kommune  

Hilde Tenold Rådgjevar  Vik kommune  

Kurt Even Andersen Kommunalsjef  Sunnfjord kommune  

Trine Vingsnes  Klinikkdirektør MED Helse Førde  

Robert Brennersted avdelingssjef akuttmedisin Helse Førde  

Øyvin Myrmel avdelingssjef PHV Helse Førde  

Robin-Andre Sørland avdelingssjef LMBB Helse Førde  

Observatørar:    

Jan Ove Tryti PKO Helse Førde/ Sogn  

Normund Svoen  PKO Helse Førde HF/ Sunnfjord  

Anita Sørheim PKO Helse Førde HF/ Nordfjord  

 

  

 

mailto:717458@vm.nhn.no


 
 

Saksnr Tema Ca kl Ansvar 

01/2021 Velkommen og godkjenning av sakliste 10.00 - 10.10 Norunn Stavø 

 Godkjenning av referat frå siste møte 

02/2021 Orientering frå praksiskonsulentane  10:10- 10:30  

03/2021 Helsefellesskap 10:30- 11:00  

04/2021 Oppfølging sak pasientreiser. 11:10- 11:30  

05/2021 Gjennomgang samhandlingsavvik  11:30- 12:00  

06/2021 Bruk av sampro 12:00-12:15  

 Evt   

 
Sak 01/2021 Godkjenning av referat.  

Fagrådet – Referat  
  

Møtetid: 26.november 2020 - kl. 10.00 - 12.00 

Stad: Digitalt møte– virtuelt møterom i join:  

randi.solheim@uc.nhn.no eller  999527@uc.nhn.no 
 

Deltakarar 

Namn Tittel  Eining Forfall 

Norunn Stavø Kommunalsjef Kinn kommune/ SIS  

Jan Helge Dale  Kommuneoverlege Kinn kommune/ 

Koordineringsrådet 

 

Gunhild Gimmestad Kommunalsjef Gloppen kommune / NF  

Audhild Molland Tenesteleiar heimetenester Sogndal kommune/ Sogn  

Stein Helle Kommunalsjef Askvoll kommune/ HAFS  

Elin Sørbotten Interkommunal 

samhandlingskoordinator 

KS  

Evy Helleseth Fagdirektør Helse Førde / 

Koordineringsrådet 

 

Tom Guldhav Klinikkdirektør KIR Helse Førde HF  

Torill Taklo Avdelingssjef PHV barn og unge Helse Førde HF  

Margunn Thue Samhandlingssjef/ Stadleg leiar 

Lærdal sjukehus 

Helse Førde HF  

Laila Haugland  Avdelingssjef MED avdeling  Helse Førde HF x 

Robin-Andre Sørland avdelingssjef LMBB Helse Førde  

Tone Holvik Samhandlingssjef / Stadleg leiar 

NSH 

Helse Førde HF x 

Vara:    

Øystein Furnes Kommuneoverlege  Sunnfjord kommune  

Målfrid Sognnes Kommunalsjef  Hyllestad kommune  

Heidi Vederhus Kommunalsjef Stryn kommune  

mailto:999527@uc.nhn.no


 

Hilde Tenold Rådgjevar  Vik kommune  

Kurt Even Andersen Kommunalsjef  Sunnfjord kommune  

Trine Vingsnes  Klinikkdirektør MED Helse Førde  

Robert Brennersted avdelingssjef akuttmedisin Helse Førde  

Øyvin Myrmel avdelingssjef PHV Helse Førde  

Observatørar:    

Jan Ove Tryti PKO Helse Førde/ Sogn  

Normund Svoen  PKO Helse Førde HF/ Sunnfjord  

Anita Sørheim PKO Helse Førde HF/ Nordfjord  

 

  

 

Saksnr Tema Ca kl Ansvar 

26/2020 Velkommen og godkjenning av sakliste 10.00 - 10.10 Norunn Stavø 

27/2020 Godkjenning av referat frå siste møte 

28/2020 Orientering frå praksiskonsulentane 10.10 -10.40 PKO 

29/2020 Transport av coronaprøver 10.40 – 10.50 Margunn Thue 

30/2020 Møteplan 2021 – digital arena/ kommunane 10.50 – 11.00 Elin Sørbotten 

31/2020 Forsking og brukarmedverknad  

CHAPAR prosjektet 

11.00 – 11.45 Brit Marie Follevåg 

                   Matpause og beinstrekk 11.45 – 12.15 

32/2020 Arbeidsgruppa for Helsefellesskapet held fram 

med detaljeringsarbeidet 

12.15 – 14.00 Sørbotten/ Thue 

 

 

Saksnr Referat  

26/2020 Ny leiar Norunn Stavø ønskte velkommen, og informerte om to ekstra saker til 

saklista som elles vart godkjend utan anna merknad. 

27/2020 Godkjenning av referat frå siste møte. 

28/2020 Normund Svoen orienterte om nytt frå praksiskonsulentane gjennom eigen PP-

presentasjon som fylgjer referatet.  PKO Tryti supplerte med informasjon om ulike 

prosjekt som er sett på vent i samband med pandemi-situasjonen. Kort presentasjon 

av ny PKO Anita Sørheim som også vert observatør til Fagrådet. 

29/2020 Samhandlingssjef Margun Thue orienterte om ny ordning med transport av 

coronaprøver.  Ei kartlegging har synt at det var kommunane i Nordfjord som hadde 

størst vanskar med å få sendt inn testar fredagar, teke på legekontor. Nokre 

kommunar nytta båtsamband til Bergen og Haukeland, medan andre nytta private 

aktørar. Parallelt med dette var det eit pågåande arbeid med å innhente tilbod for 

permanente transportruter mellom sjukehusa i Helse Førde. Tilbodsutlysing 

gjennom sjukehusinnkjøp med 2-3 månaders varigheit. 

 

Tilbodet kom i drift medio september og tilbakemeldingar frå kommunane er at det 

fungerer bra. Nokre kommunar gjev tilbakemelding om at dei er nøgde med 

ordninga, men at dei kunne tenke seg at transporten vart lagt til litt seinare på dagen 



 

slik at det er mogeleg å teste gjennom heile kontortida fredagar.  Avtalen som er 

inngått går fram til 31.12.20, deretter ein opsjon på forlenging med ein månad, inntil 

tre gonger.  

30/2020 Interkommunal samhandlingskoordinator informerte om at kommunesektoren 

overtek arrangøransvaret for fagrådsmøta neste år.  Sørbotten sender ut innkalling til 

møteserien.  Tidspunktet er som før 10.00 – 14.00. 
Torsdag 4.februar 

Digitalt møte 

Torsdag  15.april 

Digitalt møte 

Torsdag 9.september Torsdag 18.november 

 

Fagrådet har ingen kommentar til framlegget og møteplanen er godkjend. 

31/2020 Lillian Bruland Selseng og Eystein Udberg orienterte om prosjektet forsking og 

brukarmedverknad - CHAPAR prosjektet.   

 

HVL er med på eit forskingsprosjekt der målet er å utvikle kunnskap om 

utfordringar og føresetnad for medverknad i helse- og sosial-tenester.  Prosjektet er 

retta mot brukargrupper der deira autonomi er utfordra eller avgrensa.  

 

Mogelegheiter og hindringar for brukarmedverknad for denne målgruppa, er eit 

forskingsprosjekt som har som mål å utvikle kunnskap om føresetnad for individuell 

og kollektiv medverknad. Delprosjektet som omfatta menneske med rusproblem har 

som mål å utvikle kunnskap om føresetnad for individuell og kollektiv medverknad. 

Prosjektet skal studere og utvikle modellar for brukarmedverknad for personar med 

rusproblem.  Sjå elles eigen presentasjon. 

 

Fagrådsmedlemmane kom med ulike innspel og gav gode tilbakemeldingar til 

presentasjonen. Leiar Stavø avrunda med å takke for orienteringa. 

32/2020 Seksjonsleiar Trude Helgås informerte om regelverk og praksis knytta til 

problemstillinga om at sjukepleiarar på sjukeheimar ikkje får rekvirere transport 

gjennom Pasientreiser. Revidering av rekvisisjonspraksis er forventa i løpet av 2021. 

Pr dato er rekvisisjonsretten i kommunane avgrensa til lege, noko som er ei stor 

utfordring for arbeidskvardagen ute i kommunane. Litt diskusjon omkring dagens 

praksis, der kommunerepresentantane oppfordrar Helse Førde og Pasientreiser til å 

lempe på dagens praksis – og mogeleggjere at lege kan delegere denne oppgåva til 

sjukepleiar. Pasientreiser ynskjer helst elektronisk rekvisisjon. 

 

Konklusjon; Fagrådet ynskjer å få saka attende med ei utdjuping av dagens praksis 

både i sjukehus og i kommunane, samt kome med innspel til revidering av framtidig 

rekvisisjonspraksis og korleis optimalisere elektronisk rekvisisjon frå 

kommunesektoren. 

33/2020 Margunn Thue informerte kort om situasjonen rundt samhandlingssjefstillinga i 

Helse Førde.  Førebels er det ukjend korleis denne stillinga vert rigga etter nyttår, 

men helseføretaket jobbar med saka. 

 Arbeidsgruppa for Helsefellesskapet held fram med detaljeringsarbeidet i eige møte 

etter lunch. 

 
 
 



 

 
Sak 02/2021 Orientering frå praksiskonsulentane 
Jan Over Tryti og Anita Søreide orienterer fagrådet om siste nytt frå PKO.  

 

Forslag til vedtak:  

«Fagrådet tek orienteringa til vitande»  

 
 
Sak 03/2021 Helsefellesskap 

 

Til: 

Fagrådet  

       

Frå: 

Margun Thue, samhandlingssjef Helse Førde 

 

 

 

 

Dato:   26.01.2021 
          

 

Helsefellesskap 
 
 
Det er starta ein prosess i Helse Førde og kommunane i opptaksområdet som skal 
munne ut i etablering av nytt helsefellesskap. Det er utarbeidd eit grunnlagsdokument 
(2020), utforma eit mandat(2020)og det er etablert ei arbeidsgruppe for arbeidet. Fag- 
og koordineringsrådet har handsama sak om helsefellesskap i fleire møte hausten 2020, 
og gitt råd og retning for det vidare arbeidet.  
 
Arbeidsgruppe er samansett av eit utval av medlemmar i fagrådet, i tillegg til fastlege - 
og brukarrepresentant. Gruppa er samansett slik: 
Frå kommunane: Norunn Stavø, Stein Helle, Jan Helge Dale, Marius Solbakken og Elin 
Sørbotten. 
Frå Helse Førde: Børge Tvedt, Signe Nordvik, Normund Svoen og Margun Thue. 
Brukarrepresentant i arbeidet er Lene Kristin Grønsberg. 
 
Arbeidsgruppa har hatt tre møter. Dette notatet vert lagt fram for fagrådet ilag med ein 
rapport med tilrådingar frå arbeidsgruppa. 
Rapporten som no vert lagt fram for fagrådet vert justert ut frå innspel og deretter 
handsama i koordineringsrådet (17.02.20), og til slutt i dialogmøtet våren 2021. 
Møtedato for dialogmøtet er ikkje sett då vi har ein pågåande pandemisituasjon og det er 
for stor usikkerheit knytt til å fastsetje dato og møteform. 
 
Rapporten gjer greie for samhandlingsstrukturane slik vi kjenner dei i dag, dei ulike 
råda og utvala vi har, avtaleverket som regulerer samhandlinga, felles kurs og 



 

konferansar og til slutt ein tilrådd modell for framtidig helsefellesskap med  
arbeidsgruppa sine tilrådingar. 
 
Arbeidsgruppa sine vurderingar: 
Samhandlingsstrukturen slik den føreligg vert vurdert som god, og ein ser førebels ikkje 
behov for store endringar. Erfaringane som er gjort i samhandlingsfeltet er varierte, men 
stort sett positive og samanlikna med andre delar av landet meiner arbeidsgruppa at 
den har vore prega av gjensidig tillit og respekt. Arbeidsgruppa vurderar likevel at det er 
behov for å sjå på samansetninga i dei ulike utvala, samt styrke brukarane og fastlegane 
si rolle i samhandlingsstrukturane. Arbeidsgruppa peikar på at det er viktig at dei 
samarbeidsutvala ein no gjer endringar i, vert samansett av medlemmar med rett 
fagkompetanse, med interesse for samhandlingsfeltet og kontinuitet i arbeidet.  
Difor foreslår arbeidsgruppa at medlemmane vert valt for fleire år enn to, gjerne fire år.  
Vidare peikar arbeidsgruppa på at dersom vi skal nå målet om å vere reelle partnarar 
må medlemmane vere på nokolunde same organisatoriske nivå i organisasjonane dei 
representerer.  
Likevel er det grunn til å peike på at det har vore utfordrande at samarbeidspartane er 
ulikt organisert. Kommunane er sjølvstendige rettsobjekt og medlemmane i 
samhandlingsstrukturane har hatt vanskar med å forplikte andre kommunar, i 
vedtakssaker, enn den dei sjølv representerer. Arbeidsgruppa meiner at dersom ein skal 
komme seg vidare frå dette må dei som representerer kommunane ha naudsynt mandat 
til å forplikte andre når vedtak skal fattast. 
 
Føringar i NHSP er at fastlegane skal ha ein sentral plass i samhandlingsfeltet. 
Arbeidsgruppa tilrår ein modell for å sikre dette gjennom å foreslå at det vert oppretta 
eit eige nettverk for legar med representasjon frå rettleiingsgruppa for 
samfunnsmedisin, etter same modell som helse- og omsorgsnettverket. 
 
For å få til ei god samhandling med, og nytte av, andre sentrale aktørar i  
samhandlingsfeltet, slik som Statsforvaltaren, Høgskulen i Vestland, Utviklingssenteret 
for sjukeheimar og heimesjukepleie og KS, vurderar arbeidsgruppa at desse må 
inviterast inn og takast med alt etter tema, agenda og behov. Slik har det vore til og 
arbeidsgruppa tilrår ei vidareføring av denne praksisen. 
 
Rapporten syner til fleire samhandlingsprosjekt som pågår mellom Helse Førde og 
kommunane, og fleire av desse er konsentrert om dei fire pasientgruppene som vil ha 
særleg behov for, og nytte av, godt samarbeid mellom nivåa og dei ulike tenestene vi har. 
Arbeidet med læringsnettverka for gode pasientforløp, som no er i startfasen, vil og 
treffe dei pasientgruppene som styresmaktene ber oss om å ha særleg fokus på. 
 
For å få til god felles planlegging og involvering i kvarandre sine planar og 
utviklingsarbeid vurderar arbeidsgruppa det slik at ved å etablere faglege nettverk 
rundt personane i dei prioriterte gruppene vil ein oppnå nettopp dette. Ved å organisere 
fagnettverka kring pasientane sine behov sikrar vi at planar vert til nytte og har ein reell 
verdi for dei vi skal planlegge for, nemleg pasientane og brukarane våre. 
 
 
 



 

Arbeidsgruppa tilrår at: 
 Halde på dei samhandlingsstrukturane vi har, men endre namn slik at dei 

samsvarar med nasjonale føringar. Vi vidarefører modellen med gjennomgåande 
representasjon 

 

 
 
 
 
 

 Brukarar skal ha ein tydlegare plass i samhandlingsorgana og vil vidareføre og 
utvikle modellen med felles brukarutval. Desse skal ha gjennomgåande 
representasjon i samarbeidsutvala 

 Fastlegane skal ha ein viktig og sentral rolle. Arbeidsgruppa har foreslått ein 
modell for dette 

 Medlemmane vert oppnemnd for 4 år 
 Det vert sett ned faggrupper for dei ulike brukargruppene etter behov 
 Avtalar og planverk må vere slik at dei er kjende og dei er til nytte for dei som 

skal bruke dei i sitt daglege arbeid 
 

 
Vedlegg: Rapport helsefellesskap  
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 



 

 
 

Sak 04/2021 Oppfølging av sak pasientreiser 

Notat 
 

Til: Fagrådet 

Frå: Kommunane i Sogn og Fjordane.  

 

                                       Dato:28.01.2021  

                                            

  
 

Rekvisisjon transport pasientreiser  
 
Saka gjeld:  
Det har i fleire kommunar vore tatt opp som ei utfordring at sjukepleiarar på institusjonane 

ikkje kan rekvirere transport gjennom pasientreiser.  

Ein har difor ved to kommunar løyst dette ved eit prøveprosjekt der nokre institusjonar har  

fått tilgong til elektronisk rekvirering ved at legen delegerer oppgåva slik som vert gjort ved 

legekontora.  

Saka vart drøfta i fagrådet den 26.11.2020 med følgande konklusjon:  

«Fagrådet ynskjer å få saka attende med ei utdjuping av dagens praksis både i 

sjukehus og i kommunane, samt kome med innspel til revidering av framtidig 

rekvisisjonspraksis og korleis optimalisere elektronisk rekvisisjon frå 

kommunesektoren.» 

 

I etterkant av møtet har pasientreiser avslutta prosjektet ved dei to kommunane.  

Saka vart difor tatt inn i helse og omsorgsutvalet for drøfting der med følgande konklusjon.  

 

Helse og omsorgsutvalet ser dette som ei problemstilling som alle kommunane opplev, og kan 

kjenne seg att i. Det er behov for at kommunane får rekvisisjonsmoglegheiter frå 

sjukeheimane, og pasientreiser burde bygge opp dette tilbodet framfor å ta det vekk i dei 

kommunane som har fått det.  

 

«Helse og omsorgsutvalet ber samhandlingskoordinator om å samanfatte eit notat frå 

kommunane der ein ber pasientreiser ha høgd for kommunane sine behov for å kunne 

rekvirere transport elektronisk frå sjukeheimane i vårt område»  

 

Notatet er ferdigstilt og vart sendt Helse Førde ved administrerande direktør og pasientreiser 

28.01.21.  

 

Saka vert no tatt opp til drøfting på ny i fagrådet for ei avklaring mellom Helse Førde og 

kommunane.  

 
Vedlegg: Notat frå kommunane til pasientreiser.  

 



 

Sak 05/2021 Samhandlingsavvik  
 
Irene Barmen Hoel deltek i møtet og orienterar om status samhandlingsavvik siste tida.  

 
Sak 06/2021 Bruk av samhandlingsverktøyet sampro 

Notat 
 

Til: Fagrådet 

Frå: Samhandlingskoordinator Elin Sørbotten 
 
                                           Dato: 27.01.2021 
                                           

  
 

Bruk av samhandlingsverktøyet SAMPRO mellom kommunane og Helse Førde   
 
Samhandlingskoordinator og samhandlingssjef tek ei muntleg innføring i saka.  
 
Saka gjeld:  
 
Kommunane og Helse Førde inngjekk ein delavtale kring brukarar med store og samansette 
behov. Delavtale 
I tråd med føringar kring bruk av individuell plan inngjekk alle kommunane i tidlegare Sogn 
og Fjordane, og Helse Førde ei avtale om bruk av samhandlingsverktøyet sampro. SAMPRO  
 
Sunnfjord kommune melde inn saka om bruken av samhandlingsverktøyet for fagrådet. 
Dette med bakgrunn i at dei opplev at sjukehustilsette ikkje har kjennskap til verktøyet, og 
heller ikkje ynskjer å nytte seg av det.  
Dette er ein kommune som nyttar sampro aktivt.  
 
Før saka vart spelt inn for fagrådet har samhandlingskoordinator vidareformidla 
tilbakemeldinga til koordinerande eining(KE) i Helse Førde. KE har fått likelydande 
tilbakemeldingar frå Årdal og Gloppen kommunar. KE har kontakta aktuelle avdelingar med 
tilbod om informasjon og opplæring.  
 
Saka har også vore drøfta i helse og omsorgsutvalet den 18.01.20 med følgande konklusjon.  

«Helse og omsorgsutvalet ser at også kommunane har eit arbeid med å ta i bruk verktøyet 
SAMPRO i eiga drift. Helse og omsorgsutvalet oppmodar alle kommunane og Helse Førde om å 
ta ei ny runde med opplæring som sikrar at vi alle nyttar same digitale verktøy i tråd med 
delavtala»   

  
Ein ber no fagrådet ta ei drøfting om vegen vidare og korleis både kommunane og Helse 
Førde skal sikre at ordninga vert implementert i drift og nytta etter intensjonen.  

https://samhandling-sfj.no/wp-content/uploads/2020/04/Retningsliner-for-%C3%A5-sikre-heilskapelege-og-samanhengande-helse-og-omsrogstenester-til-pasientar-med-behov-for-koordinerte-tenester.pdf
https://www.visma.no/samhandlingssystem/samhandlingsverktoy/


 

 
 

 


